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REFERAT 20. DECEMBER 2022 
 

BESTYRELSESMØDE  

FORUM  BESTYRELSEN 
Mødenr.: 09  

Mødedato: 15. december 2022  

Mødestart: 17:00 - 20:00  

Mødested: Mødelokale Preben Elkjær, Idrættens Hus 

Referent: RLI  

Deltagere: Bestyrelsen og chefgruppen. Fra Grønlands Idrætsforbund 
deltager: Claus Nielsen (bestyrelsesmedlem) og Jonas Jensen 
(generalsekretær). 
  

 
0. Bestyrelsens rum 
 

SAGER TIL BESLUTNING 
 

1. International indsats 
 

Formanden bød velkommen til den årlige internationale temadrøftelse om 

tildeling af internationale idrætsbegivenheder samt situationen med 

Rusland i den internationale idræt. Bestyrelsesmedlem i Grønlands 

Idrætsforbund, Claus Nielsen, og generalsekretær i Grønlands 

Idrætsforbund, Jonas Jensen, deltog under drøftelserne.  

 

Bestyrelsen drøftede en rapport, der var udarbejdet af en dialoggruppe 

bestående af repræsentanter fra Kulturministeriet, DIF, Dansk Boldspil-

Union, Dansk Håndbold Forbund, Dansk Rugby Union, Amnesty 

International, Transparency International og Play the Game. Rapporten 

indeholder en række anbefalinger til brug for idrætsledere på 

internationale poster i deres arbejde med processen omkring tildeling af 

værtskaber.  

 

Bestyrelsen roste rapporten og bemærkede bl.a. følgende til indholdet i 

rapporten:  

 

• Grundlaget for anbefalingerne i rapporten skal tage 

udgangspunkt i DIF’s internationale strategi, herunder også de 

værdier, som DIF kæmper for, når det kommer til tildeling af 

internationale mesterskaber.  

• Anbefalingerne i rapporten skal gøres mere operationelle for 

vores danske idrætsledere på internationale poster.  

• De danske atleter må aldrig komme i klemme sportsligt i 

processen om tildeling af værtskaber.  
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• Anbefalingerne i rapporten er til inspiration. Det er ikke en 

tjekliste.  

 

Med bestyrelsens bemærkninger blev rapporten sendt tilbage til 

dialoggruppen. Bestyrelsen vil på bestyrelsesmødet i januar 2023 endelig 

godkende rapporten med henblik på at afholde et netværksmøde. Til 

mødet inviteres alle forbund, som har internationale poster, herunder 

bestyrelsesposter, kommisionsposter, komitéposter, udvalgsposter m.v.   

Det planlægges desuden, at rapporten drøftes på DIF’s årsmøde, hvor der 

kan lægges op til en udtalelse om bestyrelsens anbefalinger.  

 

Den internationale temadrøftelse fortsatte med en status om situationen 

med udelukkelse af Rusland og deres atleter og ledere fra internationale 

idrætsbegivenheder. Drøftelserne tog udgangspunkt i en nyligt vedtaget 

FN-resolution og konklusionerne fra IOC’s Olympic Summit, der blev 

afholdt den 9. december 2022 med ledende repræsentanter fra den 

olympiske bevægelse. På Olympic Summit var flertallet enig om, at de 

nuværende sanktioner mod Rusland og Hviderusland fastholdes. Det blev 

dog også konkluderet, at IOC vil undersøge muligheden for, at russiske 

atleter vil blive lukket tilbage i konkurrencer – bl.a. via 

kvalifikationsturneringer i Asien.  

 

DIF’s bestyrelse var enig om, at en russisk tilbagevenden til international 

idræt er for tidligt, så længe den russiske aggression fortsætter i Ukraine. 

Dette standpunkt har DIF kommunikeret klart og tydeligt sammen med de 

nordiske lande og vil fortsætte med at kommunikere til omverdenen. DIF 

vil følge udviklingen tæt, herunder også udmeldingerne fra IOC.   

 

2. Sammen om idræt og bevægelse 
 
Bestyrelsen drøftede projektbeskrivelsen for flagskibsprojektet Sammen 

om Idræt og Bevægelse. – Et flagskib som beskæftiger sig med 

implementeringen af DIF’s politiske program på forenings- fællesskabs- 

og frivillighedsområdet.  

 

Projektet beskæftiger sig i hovedtræk med at styrke og videreudvikle 

foreningsidrætten, frivilligheden og idrætsfællesskaberne. Der vil i 

flagskibet blive arbejdet inden for følgende fire indsatsområder: 

 

• Vi vil styrke eksisterende foreninger 

• Vi vil lære af og udvikle nye typer af idrætsfællesskaber 

• Vi vil udvikle en attraktiv og let tilgængelig motionsidræt i Danmark 

• Vi vil gøre DIF-idrætten til det bedste sted at være frivillig 

 

Bestyrelsen godkendte projektbeskrivelsen og bad administrationen 

komme med et mere udførligt oplæg på indhold og budget for en eventuel 

kampagne på frivillighedsområdet.  
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3. Økonomi 
 

Bestyrelsen tog status på udvalgte forbunds regnskaber og 
revisionsprotokollatter til efterretning og var enig i Økonomiudvalgets 
indstillinger til videre proces. 

 

Bestyrelsen tog regnskab pr 30/9 til efterretning. Regnskabet udviser et 

overskud pr. 30. september 2022 på 74,0 mio. kr. mod et budgetteret 

overskud på 66,9 mio. kr. Der er i forbindelse med kvartalsregnskabet 

foretaget en budgetrevision for hele året. Det forventes, at det samlede 

årsresultat bliver et overskud på 2,5 mio. kr. mod et budgetteret overskud 

på 1,0 mio. kr. svarende til en positiv afvigelse på 1,5 mio.kr. (efter 

overførsel fra henlæggelse til større tværidrætslige tiltag, DM-uge på 0,7 

mio. kr. og overførsel fra henlæggelse til underskudsdækning på 4,2 

mio.kr.). Bestyrelsens råderum på 1 mio. for 2022 henlægges til dækning af 

forventet underskud i 2023. 

 

Afslutningsvis godkendte bestyrelsen, at der investeres i nyt AV-system i  

Gunnar Nu (745 tkr. ex moms), og at der laves et projektrum i Idrættens  

Hus (375 tkr. ex moms). 

 

4. Dansk Atletik Forbund – Strategiaftale 
 

Bestyrelsen drøftede Dansk Atletik Forbunds nye strategiaftale, der 

indeholder fire spor/satsninger:  

 

• Børn & Unge: Alderssvarende træning, camps, holdkonkurrencer 

og rekruttering via Skole OL 

• Stævner: Bedre koordinering, flere dommere og trænere 

• Løb: Assistance til klubber med udvikling og markedsføring samt 

medlemsrekruttering via Royal Run og andre løb 

• Talent & Elite: Fortsat udvikling i henhold til Team Danmarks 

Master Plan. 

 

Bestyrelsen godkendte strategiaftalen.  

 

5. DIF’s generelle nationale kvalifikationskrav og 
udtagelseskriterier til olympiske og paralympiske events 
 
Bestyrelsen drøftede udkast til justeringer af de generelle nationale 

kvalifikationskrav og udtagelseskriterier til olympiske og paralympiske 

events. 

 

Bestyrelsen godkendte, at kvalifikationskrav og udtagelseskriterier til 

European Games i Krakow i 2023 undtagelsesvist kan ske administrativt 

med orientering til bestyrelsen.   
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Bestyrelsen godkendte, at processen vedrørende kvalifikationskrav og 

udtagelseskriterier for European Games generelt evalueres med henblik 

på en ny forelæggelse for bestyrelsen efter afholdelsen af eventen i 

Krakow 2023.  

 

Bestyrelsen godkendte, at World Beach Games indskrives I DIF’s generelle 

kvalifikationskrav på linje med European Games, mens udtagelse af atleter 

til World Beach Games foregår administrativt med orientering til 

bestyrelsen.  

 

Bestyrelsen godkendte, at DIF i forbindelse med EYOF i langt højere grad 

udtager atleter med det formål at motivere og give erfaring til fremtidens 

seniorelite idrætsudøvere. 

 

6. Nationale udtagelseskriterier til Paris 2024 
 

Bestyrelsen drøftede udtagelseskriterier for følgende forbund: Tennis, 

Ridning, Triatlon, Cykling og Judo. 

 

Bestyrelsen godkendte udtagelseskriterier til Paris 2024 for de 

pågældende idrætter.  

 

SAGER TIL ORIENTERING 

 

7. Bestyrelsesplanlægning 
 
Bestyrelsen drøftede, hvilke idrætspolitiske sager der prioriteres i de 

kommende måneder. 

 

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning 

 

8. Bevæg dig for livet 
 

Bestyrelsen drøftede Bevæg dig for livet på baggrund af en skriftlig 

orientering inden mødet.  

 
9. Meddelelser fra formanden 
 

Formandens skriftlige orientering forelå inden mødet. 

 
10. Meddelelser fra direktøren  
 

Direktørens skriftlige orienteringer forelå inden mødet. 

 

Direktøren orienterede desuden om situationen om Padelsporten i 

Danmark.  

 

11. Meddelelser fra bestyrelsen 
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Orienteringen forelå skriftligt inden mødet. Der var ikke yderligere 

orienteringer.  

 
11.1.1. Orientering om kommende arrangementer – 

formanden 
 

16/12                 Møde Morten Holm-Nielsen, formand Bueskydning 

Danmark 
16/12                 Møde Frederik Bentler, formand Dansk Padel Forbund 

16/12                 Videooptagelse julehilsen 

19/12                 Niels Holst 100 år 

19/12                 Statusmøde MMH 

20/12                 Statusmøde TBA og FHH (Teams) 

20/12                 Sportstech netværksmøde 

21/12                 Møde Jens Aage Skaare Nielsen, formand DRU 

29/12                 Årets Fund 

03/01-2023      Statusmøde TBA og FHH (Teams) 

04/01                 HM Dronningens nytårskur 

05/01                 Altinget interview 

06/01                 Forbundsmøde Dansk Svæveflyver Union (58/62) 

06-07/01           Formandsmøde 

07/01                 Sport 2022 

09/01                 Forbundsmøde Dansk Styrkeløft Forbund (59/62) 

09/01                 Statusmøde MMH 

10/01                 Statusmøde TBA og FHH (Teams) 

10/01                 Frokostmøde Carl Holst, IDAN 

10/01                 Besøg Idrætshøjskolen Sønderborg 

10/01                 Sønderborg Kommune Nytårskur 

11/01                 Frokostmøde Michael Thomsen, Poul 

Schmith/Kammeradvokaten 

12/01                 Frokostmøde Frankrigs ambassadør 

14/01                 Oplæg Den Nordiske Fægteunion 

17/01                 Statusmøde TBA og FHH (Teams) 

17/01                 Statusmøde MMH 

19/01                 Møde i kommercialiseringsgruppen 

19/01                 DIF bestyrelsesmøde 1-2023 

 
12. Evt.  


